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Kövér Lászl ó
az Országgyűlés elnöke részére

	

InterpellsSciő

Helyben
Tisztelt Elnök úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ől szóló
10/2014, (TT, 24 .) OGY határozat 121, § (fi) 11GkGldébG alapjáa7, interpellációt kívánok
benyújtani Dr. Kásler Miklós Emberi Erőforrások Minisztériumát vezető miniszterhez,

„A miniszter sem tudja, mit akar a tárca ?
Avagy jön a kéthetes kötelező állami táborozás? ”

címmel .
Tisztelt Miniszter Úr!

A kormány azt tervezi, hogy két hetes tábori vagy "táborszer ű " foglalkozásokkal rövidíti meg a
nyári szünetet az általános iskolákban, a sajtóban megjelentek szerint .

Állítólag errő l már kormánydöntés is született, a bejelentéssel azonban várni akarnak az ide i
tanév lezárásáig . „Természetesen” a döntést semmilyen szakmai egyeztetés nem előzte meg .
Sőt az iskolák továbbra sem kapták meg a következ ő tanév rendjét, holott annak ilyenkorra már
nyilvánosnak kellene lennie .
Aztán történt egy kis kavarodás, mivel aznap, amikor mindez napvilágra került az EMMI kiadott
egy cáfolatot : "a tanév rendje változatlan, a tárca nem tervez változtatást a tanév hosszá t

illetően (. . .) a kormányzati támogatással működő nyári táboroztatási programok nem lehetnek

kötelezőelv az ingyenes részvétel egy lehetőség a gyermekek és a családjuk részére . Az érintett

pedagógusok juttatásban részesülnek, a részvétel számukra sem kötelező. "

Estére jött az újabb csavar : Kásler Miklós miniszter úr ugyanis megerősítette a sajtó értesüléseit ,
miszerint „ a tanév rendjének változása „ erős dlszlcussziá " tárgya " . Szóval mégis van itt valami
ügy a tanév rendjének átalakításával kapcsolatban .
Az elképzeléssel a kormány régóta dédelgetett tervét megvalósítaná meg . Tavaly júniusban
Palkovics László, az akkori oktatási államtitkár és Maruzsa Zoltán helyettes államtitkár is úg y
nyilatkozott : a kormány elképzelései között szerepel, hogy iskolai táborokkal hosszabbítsá k
meg a tanévet . A bevezetés dátumáról akkor még nem esett szó . Az intézkedés szükségességét
szültei panaszokkal indokolták, gyakran felmerül a probléma, hogy túl hosszú a nyári szünet, a

szülők nem tudnak mit kezdeni a gyerekekkel ,
Azt az érintett szülő i szervezetek is elismerik, hogy solc sztil őnek segíthet egy ilyen iskolai
nyári foglalkozás, ám mindenképpen megdöbbent ő , hogy azt kötelezően mindenkire rá akarják
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erő ltetni . Más lenne a helyzet, ha azt választható lehetőségként biztosítanák a szül ők illetve a
gyerekek számára. Persze ettől még a szünidő többi részén ugyanúgy meg kell oldani a
gyermekek elhelyezését.
De számos kérdés felmerül : Miért akarják rákényszeríteni minden gyerekre az állami táborba n
való részvételt? Milyen módon biztosítanák, hogy ne élje retorzió azt a gyereket, vag y
pedagógust, aki nem kíván részt venni mindebben? Biztos nem fog pénzbe kerülni ez a

szül őknek, akik így is jelentős összegeket költenek a nyári táborokra? (Egy egyhetes erdei tábo r
is több tízezer forintba kerül . Az „ingyenes” közoktatásban már ma is több ezer, akár töb b
tízezer forintot kell befizetnie a szül őknek ,egy tanévben, ilyen-olyan okból az iskolának .) A
kötelező táboroztatás helyett jobb lenne, ha kormány abban támogatná, akár anyagilag a

szülőket, hogy gyermeküket be tudják íratni nyári táborokba, akkor, amikor akarják .
A tanévhosszabbítás a tanárok leterheltsége szempontjából is problémás . A tanárok első sorban
pedagógusok, nem animátorok, nem táborszervezők. A szabadságolásokkal is gondok lehetnek .
Ráadásul, mivel az intézkedés csak az általános iskolás pedagógusokra vonatkozna, a
munkaterhek egyenl ő eloszlása miatt is probléma lehet . Arról nem is beszélve, hogy az érintet t
tanároknak a napi bérük mellett készenléti és ügyeleti díjat is fizetni kell – kérdés, hajlandó- e
erre az iskolafenntartó .
Az is kérdés: hol szerveznék, hol tartanák ezeket a táborokat, lenne-e erre kapacitás? Vagy ez t
az iskola falai között képzelnék cl? Úgy gondolom, hogy az egyre melegebb tavaszi féléve k
után nehezen bírnának ki még két hetet a gyerekek az iskolapadban, a fülledt tantermekben .
Jó lenne, ha a kormány valódi megoldási léhetóségcket kínálna a valódi problémákra .
Foglalkozni kellene a bölcs ődés- és óvodáskorú gyermekek napközbeni ellátásával is, hisze n
esetükben még évközben sem megoldott az, hogy kell ő ideig nyitva legyenek ezek az
intézmények. Nyáron pedig több héten át zárva tartanak, pedig egy kisgyermek elhelyezés e
még problémásabb a dolgozó szülők számára .
Ezen felül, azt is meg kellene oldania a kormánynak, hogy a rászoruló gyermekek szünidei
étkeztetése valóban minden rászoruló gyermek számára elérhet ő legyen. Az adatok ugyanis azt

mutatják, hogy nyaranta egyre kevesebb szegénységben él ő gyermek jut ingyenes
étkeztetéshez .
Mindezek miatt kérdezem Miniszter Úrtól :

• Valóban kötelez ő lesz az állami táborban való részvétel? Mi a valódi célja ezzel a
kormánynak: a gyerekek agymosása, a haverok zsebének kitömése ?

▪ Miért nem képesek valódi megoldási lehet őségeket kínálni a valódi problémákra ?

Tisztelettel várom válaszát !

Budapest, 2018 . június 13 .

Bangöné Borbély Ildikó
országgyülési képviselő

(MSZP)
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